

(d) Policies in regard to wages and earnings, hours and other conditions of work calculated to ensure a just share of the fruits of progress to all, and a minimum living wage to all employed and in need of such protection;

(e) The effective recognition of the right of collective bargaining, the co-operation of management and labour in the continuous improvement of productive efficiency, and the collaboration of workers and employers in the preparation and application of social and economic measures;

(f) The extension of social security measures to provide a basic income to all in need of such protection and comprehensive medical care;

(g) Adequate protection for the life and health of workers in all occupations;

(h) Provision for child welfare and maternity protection;

(i) The provision of adequate nutrition, housing and facilities for recreation and culture;

(j) The assurance of equality of educational and vocational opportunities.

### 129 (III). Transfer to the World Health Organization of certain assets of the United Nations

*The General Assembly,*

*Having considered* the resolution adopted by the Economic and Social Council at its fifth session on 22 July 1947,<sup>1</sup> concerning the request of the Interim Commission of the World Health Organization for the transfer to it of certain assets of the League of Nations which have been transferred to the United Nations, and

*Recognizing* the desirability of transferring certain of such assets to the World Health Organization,

*Instructs* the Secretary-General

1. To take the necessary steps, subject to the agreements concluded between the Secretary-General of the United Nations and the Secretary-General of the League of Nations, to effect the following transfers to the World Health Organization:

(a) Title of ownership of the archives and correspondence files of the League of Nations Health Section;

(b) Title of ownership of the stock of publications of the League of Nations Health Section, provided the World Health Organization shall reimburse to the United Nations the value of such publications as may be established by negotiation between the Secretary-General of the United Nations and the Director-General of the World Health Organization;

(c) Title of ownership of the archives, furniture and financial assets of the Eastern Bureau of Epidemiological Intelligence of the League of Nations in Singapore;

<sup>1</sup> See *Resolutions adopted by the Economic and Social Council* during its fifth session, resolution 93 (V), page 85.

d) La possibilité pour tous d'une participation équitable aux fruits du progrès en matière de salaires et gains, de dure du travail et autres conditions de travail, et un salaire minimum vital pour tous ceux qui ont un emploi et ont besoin d'une telle protection;

e) La reconnaissance effective du droit de négociation collective et la coopération des employeurs et de la main-d'œuvre pour l'amélioration continue de l'organisation de la production, ainsi que la collaboration des travailleurs et des employeurs à l'élaboration et à l'application de la politique sociale et économique;

f) L'extension des mesures de sécurité sociale en vue d'assurer un revenu de base à tous ceux qui ont besoin d'une telle protection, ainsi que des soins médicaux complets.

g) Une protection adéquate de la vie et de la santé des travailleurs dans toutes les occupations;

h) La protection de l'enfance et de la maternité;

i) Un niveau adéquat d'alimentation, de logement, et de moyens de récréation et de culture;

j) La garantie de chances égales dans le domaine éducatif et professionnel.

### 129 (III). Transfert à l'Organisation mondiale de la santé de certains avoirs de l'Organisation des Nations Unies

*L'Assemblée générale,*

*Ayant examiné* la résolution adoptée par le Conseil économique et social le 22 juillet 1947, au cours de sa cinquième session<sup>1</sup>, et relative à la demande de la Commission intérimaire de l'Organisation mondiale de la santé, visant au transfert à cette Organisation de certains avoirs de la Société des Nations qui sont devenus propriété de l'Organisation des Nations Unies, et

*Reconnaissant* qu'il serait désirable de transférer à l'Organisation mondiale de la santé certains de ces avoirs,

*Invite* le Secrétaire général

1. A prendre les mesures nécessaires, compte tenu des accords conclus entre le Secrétaire général de l'Organisation des Nations Unies et le Secrétaire général de la Société des Nations, en vue de transférer à l'Organisation mondiale de la santé:

a) La propriété des archives et des dossiers de correspondance de la section d'hygiène de la Société des Nations;

b) La propriété du stock de publications de la section d'hygiène de la Société des Nations, à condition que l'Organisation mondiale de la santé rembourse à l'Organisation des Nations Unies la valeur de ces publications, qui sera fixée par entente entre le Secrétaire général de l'Organisation des Nations Unies et le Directeur général de l'Organisation mondiale de la santé;

c) La propriété des archives, du mobilier et des avoirs financiers du Bureau d'information épidémiologique d'Extrême-Orient de la Société des Nations, à Singapour;

<sup>1</sup> Voir les *Résolutions adoptées par le Conseil économique et social* pendant sa cinquième session, résolution 93 (V), page 85.

(d) Title of ownership of the assets of the Darling Foundation and the Léon Bernard Fund;

2. To consider the different aspects of the problem of the transfer of the medical and health material of the League of Nations Library and to submit to the Economic and Social Council a draft plan within the framework of a general policy relating to the use of the Central Library by the United Nations and by the specialized agencies.

*Hundred and seventeenth plenary meeting,  
17 November 1947.*

### 130 (II). Report to the Economic and Social Council on the work of regional conferences and assemblies

*The General Assembly,*

*Having noted* chapter III of the report of the Economic and Social Council,<sup>1</sup>

*Recommends* to Members of the United Nations holding regional conferences or assemblies that, whenever items covered by this chapter are subjects for discussion, they should communicate the conclusions reached or partial studies made to the Economic and Social Council of the United Nations, with a view to promoting comprehensive and universal solutions of the questions covered by this chapter.

*Hundred and seventeenth plenary meeting,  
17 November 1947.*

### 131 (II). Entry into force of the constitution of the World Health Organization

*The General Assembly,*

*Noting* the action taken by the Secretary-General pursuant to resolution 61 (I)<sup>2</sup> adopted by the General Assembly on 14 December 1946 concerning the establishment of the World Health Organization;

*Noting* that acceptances of the constitution of the World Health Organization by Members of the United Nations fall considerably short of the number required to bring the constitution of the Organization into force;

*Having regard* to the urgent and important problems of public health and hygiene that require international action for their solution,

*Recommends* all Members of the United Nations which have not already done so to accept the constitution of the World Health Organization at the earliest possible date, and

*Authorizes* the Secretary-General to transmit the above recommendation to all States, which, whether Members of the United Nations or not, sent representatives or observers to the International Health Conference.

*Hundred and seventeenth plenary meeting,  
17 November 1947.*

<sup>1</sup> See *Official Records of the second session of the General Assembly*, Supplement No. 3.

<sup>2</sup> See *Resolutions adopted by the General Assembly during the second part of its first session*, page 96.

d) La propriété de l'actif de la Fondation Darling et de la Fondation Léon Bernard;

2. A étudier sous ses différents aspects, le problème du transfert de la documentation concernant la médecine et l'hygiène contenue dans la bibliothèque de la Société des Nations et à soumettre au Conseil économique et social un projet conçu dans le cadre d'une politique générale d'utilisation de la bibliothèque centrale par l'Organisation des Nations Unies et les institutions spécialisées.

*Cent-dix-septième séance plénière,  
le 17 novembre 1947.*

### 130 (II). Rapport au Conseil économique et social sur l'activité des conférences et des assemblées régionales

*L'Assemblée générale*

*Prend note* du chapitre III du rapport du Conseil économique et social<sup>1</sup>, et

*Recommande* aux États Membres des Nations Unies qui tiennent des conférences ou des assemblées régionales, chaque fois que des questions étudiées dans ce chapitre sont à leur ordre du jour, de communiquer leurs conclusions ou les études partielles entreprises au Conseil économique et social des Nations Unies, en vue de parvenir à des solutions complètes et universelles des questions étudiées dans ce chapitre.

*Cent-dix-septième séance plénière,  
le 17 novembre 1947.*

### 131 (II). Entrée en vigueur de la constitution de l'Organisation mondiale de la santé

*L'Assemblée générale,*

*Prenant acte* des mesures prises par le Secrétaire général à suite de la résolution 61 (I)<sup>2</sup> portant création de l'Organisation mondiale de la santé, qui a été adoptée par l'Assemblée générale le 14 décembre 1946;

*Prenant acte* du fait que le nombre des États Membres qui ont approuvé la constitution de l'Organisation mondiale de la santé est loin d'atteindre le chiffre requis pour que la constitution de cette organisation puisse entrer en vigueur;

*Tenant compte* des problèmes urgents et importants de santé et d'hygiène publique dont la solution exige des mesures d'ordre international,

*Recommande* à tous les Membres de l'Organisation des Nations Unies qui n'ont pas encore approuvé la constitution de l'Organisation mondiale de la santé de le faire le plus tôt possible, et

*Autorise* le Secrétaire général à communiquer cette recommandation à tous les États Membres ou non de l'Organisation des Nations Unies, qui ont envoyé des représentants ou des observateurs à la Conférence mondiale de la santé.

*Cent-dix-septième séance plénière,  
le 17 novembre 1947.*

<sup>1</sup> Voir les *Documents officiels de la deuxième session de l'Assemblée générale*, Supplément No. 3.

<sup>2</sup> Voir les *Résolutions adoptées par l'Assemblée générale pendant la seconde partie de sa première session*, page 96.